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З А П И С Н И К 
 са  32.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 9. и 14. јула  2008. године 

 
 Сједница је одржана 9. јула 2008. године, с почетком у 10 часова. Присуствовало је 40  
посланика. Оправдано је одсуствовао Милорад  Живковић.                
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали предсједавајући Никола Шпирић,  
министри Тарик Садовић, Средоје Новић и Божо Љубић, те замјеници министара Срђан Арнаут, 
Веселин Пољашевић и Вилим Приморац.    

Из међународнх организација присуствовали су представници ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУПМ-а, 
америчке амбасаде, као и невладиних организација НДИ-ја и Центара цивилних иницијатива.  

Због разматрања њихових извјештаја, сједници су присуствовали представници Високог 
судског и тужилачког савјета и Службеног листа Босне и Херцеговине.  

 
У уводним напоменама предсједавајући Дома Нико Лозанчић подсјетио је посланике 

да им је достављен Преглед посланичких питања постављених од почетка овог мандата 
закључно са 31. сједницом Дома, на која није одговорено до 25. јуна 2008. године, те да се 
грешком у Прегледу налази и иницијатива Дениса Бећировића у вези са задужењем Савјета 
минстара „да изради и Парламенту достави текст закона о забрани  свих неофашистичких 
организација и употребе њихових симбола, укључујући и забрану усташких и четничких 
организација, као и оних које се наслањају на традицију Ханџар-дивизије“ (цитат из 
иницијативе Д. Бећировића – оп. састављача Записника), јер је иницијатива посланика 
Бећировића реализована усвајањем закључка на 28. сједници Дома.  

Даље је у уводним напоменама предсједавајући упознао посланике о допунама раније 
предложеног дневног реда, које су усаглашене на Колегијуму и Колегијуму Дома у 
проширеном саставу. Предсједавајући је изнио тачке којим је допуњен предлог дневног 
реда, а то су:  
• Предлог закона о јавним путевима, прво читање; 
• Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, с 

Мишљењем Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Момчило 
Новаковић);  

• Извјештај о раду и финансијском пословању ЈПНИО Службени лист БиХ; 
• Предлог закључка посланика Рифата Долића о изради и подношењу информације 

Савјета министара БиХ о стању и статусу имовине државе, фирми и грађана БиХ у 
земљама насталим распадом бивше СФРЈ, са планом активности на њеној заштити и 
преузимању од стране легалних власника и 

• Споразум између БиХ и Каљевине Норвешке о финансирању реконструкције и обнове 
фасаде зграде Парламентарне скупштине БиХ. 
У редослиједу тачака трећа тачка предлога дневног реда помјерена је на 19. мјесто. 
У расправи  о предлогу дневног реда, Денис Бећировић поставио је питање зашто на 

дневном реду ове сједнице нема тачке под називом: ''План за спровођење Споразума о 
стабилизацији и придруживању''. 
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Предсједавајући Лозанчић је упозорио да посланици питања могу постављати у 

оквиру тачке „Посланичка питања и одговори“. 
У расправи поводом предлога дневног реда, Денис Бећировић је предложио да се са 

дневног реда скине Предлог резолуције о осуди комунистичких режима (предлагач: 
посланик Момчило Новаковић), или да је предлагач повуче. Изнио је и образложење 
предлога. 

Поводом предлога Дениса Бећировића говорио је Момчило Новаковић. 
Предсједавајући је затим рекао да се Дом неће изјашњавати о предлогу посланика 

Бећировића, јер се ради о обавезној тачки дневног реда.  
Даље су у вези с овим питањем дискутовали: Денис Бећировић, Бранко Докић, Јозо 

Крижановић, Златко Лагумџија, Момчило Новаковић и  Лазар Продановић. 
У расправи су неки посланици приговорили што се дневни ред допуњава већим бројем 

нових тачака, па се тако не могу припремити за квалитетну расправу.  
Предсједавајући Лозанчић подсјетио је да је допуне дневног реда утврдио Колегијум у 

проширеном саставу и да су и на сједници Колегијума изнесене одређене дилеме, али да је 
одлучено да се у дневни ред уврсте материјали који су испунили пословничке услове, како 
би посланици о њима могли расправљати.  

Послије расправе предсједавајући је констатовао да нема ниједан конкретан предлог за 
измјену или допуну предложеног дневног реда те да 32. сједница Представничког дома има 
сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д: 

1. Усвајање Записника са 31. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о финансирању политичких 

партија – предлагачи: посланици Шефик Џаферовић, Нико Лозанчић и Милорад 
Живковић (друго читање); 

4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о удружењима и фондацијама Босне 
и Херцеговине (друго читање); 

5. Предлог закона о заштити домаће производње у оквиру Споразума ЦЕФТА  - 
предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић (друго читање); 

6. Предлог закона о допунама Закона о управним споровима (друго читање); 
7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одликовањима Босне и 

Херцеговине – предлагач: посланик Бериз Белкић (прво читање); 
8. Предлог закона о престанку важења Закона о флашираним питким водама БиХ 

(прво читање); 
9. Предлог закона о јавним путевима (прво читање); 
10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, 

                   са Мишљењем Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Момчило 
                   Новаковић);           

11. Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању текста Закона о Фискалном савјету 
БиХ; 

12. Годишња платформа о обавјештајно-безбједносној политици (подносилац: 
Предсједништво БиХ); 

13. Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета БиХ за 2007. годину; 
14. Извјештај о раду и финансијском пословању Јавног предузећа Новинско-издавачка 

организација Службени лист БиХ за 2007. годину; 
15. Именовање омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права Босне и 

Херцеговине (Предлог листе Ад хок комисије за именовање три омбудсмена   у 
Институцију омбудсмена за људска права БиХ); 

16. Предлог закључака Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома 
поводом расправе о тачки  ''Пословање Јавног РТВ сервиса Босне и  Херцеговине и 
мјере за превладавање стања утврђеног ревизорским извјештајима о финансијском  
пословању Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину'';  
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17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање  споразума о предлогу 

закључка посланика Садика Ахметовића са 31. сједнице Дома ( у вези са сазивањем 
сједнице Савјета министара БиХ ради разматрања Захтјева децертификованих 
полицајаца); 

18. Избор члана Високог судског и тужилачког савјета у складу са чланом 8. Закона о 
ВСТС-у; 

19. Захтјев Заједничке комисије за административне послове за разматрање Предлога 
одлуке о измјенама  Одлуке о оранизацији Секретаријата Парламентарне 
скупштине  Босне и Херцеговине по хитном поступку; 

20. Промјене у чланству комисија Дома, заједничких комисија оба дома и делегација 
ПСБиХ (предлагачи: клубови посланика); 

21. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома за усаглашавање текста 
Закона о јединственом матичном броју; 

22. Предлог резолуције о  осуди комунистичких режима (подносилац: посланик  
Момчило Новаковић); 

23. Предлог закључка  посланика Рифата Долића  о изради и подношењу информације 
Савјета министара БиХ о стању и статусу имовине државе, фирми и грађана БиХ у 
земљама насталим  распадом бивше  СФРЈ, са планом активности на њеној заштити 
и преузимању од стране легалних власника; 

24. Давање сагласности за ратификацију: 
а)   Програма финансијске сарадње између Савјета министара  Босне и Херцеговине     
       и Министарства индустрије, туризма и трговине Краљевине Шпаније, 
б)   Споразума између Савјета  министара Босне и Херцеговине и Владе Републике  
       Македоније о сарадњи у заштити од природних и других катастрофа, 
ц)   Меморандума о разумијевању између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
       Владе Канаде – Канадски пројекат за младе и здравље на Балкану, 
д)   Меморандума о разумијевању између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
       Владе Канаде – Канадски пројекат у примарној здравственој заштити на Балкану, 
е)  Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о 
      финансирању реконструкције и обнове фасаде зграде Парламентарне 
      скупштине БиХ. 
 

 
Ад. – 1. Усвајање Записника са 31. сједнице Представничког дома 
 
 Није било расправе. Записник је  усвојен једногласно – са 32 гласа ''за'' (22 из 
Федерације БиХ, 10 из Републике Српске). 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Лозанчић подсјетио је посланике да су одговоре до ове сједнице на 
посланичка питања добили: 

• Хусеин Нанић – од Савјета министара на питање постављено на 19. сједници, 
• Рифат Долић – од Савјета министара на питање постављено на 23. сједници, 
• Садик Ахметовић – од Министарства правде на питање постављено на 23. сједници, 
• Садик Бахтић и Велимир Јукић - од Савјета министара на питања поствљена на 26. 

сједници, 
• Шефик Џаферовић  и Бериз Белкић – од Савјета министара на питања постављена 

на 28. сједници, 
• Рифат Долић – од Министарства цивилних послова на питање постављено на 28. 

сједници, 
• Рифат Долић – од Министарства безбједности на питање постављено на 30. 

сједници, 
• Екрем Ајановић – од Колегијума Дома на иницијативу поднесену на 30. сједници и 
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• Хусеин Нанић – од Колегијума Дома на питања поствљена на 31. сједници, у вези 

са достављањем материјала у електронској форми. 
 
 Одговоре на питања коментарисали су: Садик Бахтић,  Бериз Белкић, Шефик 
Џаферовић, Мирко Околић и Велимир Јукић. 
 
 У оквиру коментара, питања су поново поставили: 
Садик Бахтић: 
 “Позивам Савјет министара БиХ да хитно приступи спровођењу Одлуке овог 
парламента о попису и доношењу Закона о одузимању нелегално стечене имовине коју су 
грађани БиХ стварали а сада плодове ужива Удружење грађана, пар појединаца. Стога ово 
моје питање Савјету министара гласи: Шта се чека, незаконито узимају огромна средства, 
имају црне фондове, финансирају све живо, а то је имовина свих грађана?” 
 
Шефик Џаферовић: 
 Коментаришући одговор Министарства цивилних послова на питање у вези са 
реализацијом закона из области високог образовања, затражио је да се као тачка дневног реда 
једне од наредних сједница Представничког дома разматра “Реализација закона из области 
образовања” те да подлога за расправу буде материјал који је Министарство доставило, а који 
може бити и дорађен.  
 
Мирко Околић:   
 Поновио је раније постављено питање у вези са изградњом заобилазне саобраћајнице – 
транзита око Сарајева: „Шта се мисли привремено урадити до завршетка петље? 
Понављам своје посланичко питање које сам већ дао у писаној форми.“ 
 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
Славко Јовичић: 
 ''1. Када ће се испоштовати Одлука о конститутивности народа и равноправној 
заступљености? 
 2. Када ће се почети враћати имовина Српске православне цркве у Сарајеву?“ 
 
Денис Бећировић: 

''1. Зашто Савјет министара Босне и Херцеговине не приступи реализацији тачке 3. у 
Резолуцији о убрзавању процеса приступања Босне и Херцеговине у чланство Европске уније, 
а која је објављена у 'Службеном гласнику БиХ', бр. 25/08? Подсјећам да је Савјет министара 
Босне и Херцеговине био дужан да одмах приступи јасном дефинисању Плана за спровођење 
Споразума о стабилизацији и придруживању. 

2. Питам предсједавајућег Представничког дома: Шта сте конкретно учинили у правцу 
реализације тач. 6, 8. и 9. Резолуције о убрзавању процеса приступања Босне и Херцеговине у 
чланство Европске уније, а која је објављена у 'Службеном гласнику БиХ', бр. 25/08?“ 

 
Хусеин Нанић: 

„1. Да ли у БиХ постоји јединствен регистар свих кредита на које је ПСБиХ дала 
сагласност и ако постоји, молим да ми се достави попис. 

 2. На основу којих критеријума и по којим процедурама се покреће захтјев за добијање 
повољних кредита и ко о томе одлучује и утврђује приоритете, јер је чињеница да је ПСБиХ 
до сада дала сагласност на многе кредитне споразуме а да ти критеријуми нису објашњени?“  

 
Шемсудин Мехмедовић: 

''1. Шта ће Савјет министара и Државна комисија за границе урадити да се Босни и 
Херцеговини врати мореуз Суторина, дужине 75 км2, са двије катастарске општине К.О. 
Суторина и К.О. Крушевица, дужине од 7 километара бх. обале коју су без уговора приликом 
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примјене Уредбе о разграничењу између федералних република Босне и Херцеговине, Црне 
Горе, Хрватске и Србије незаконито инкорпорирали – унијели у састав Федералне Републике 
Црне Горе, па би на основу наведених чињеница ова територија Суторине требало да се 
сматра интегралним дијелом државе Босне и Херцеговине с обзиром на неповредивост 
авнојских граница. 

2. Да ли ће Представнички дом, Савјет министара и Државна комисија, с тим у вези 
прићи, у оквиру својих надлежности, рјешавању овог питања на исти начин као и осталим 
актуалним територијалним разграничењима која се воде између бивших република након 
дисолуције СФР Југославије?“ 

 
Лазар Продановић:  

''1. Молим да ми одговорите када ће Савјет министара БиХ упутити у парламентарну 
процедуру Каирску резолуцију о становништву и развоју, која је усвојена на Међународној 
конференцији, одржаној у септембру 1994. године у Каиру, ради ратификације, с обзиром на 
посебан значај овог документа за Босну и Херцеговину, у којој је забрињавајуће ниска стопа 
природног прираштаја становништва. 

2. Према неким незваничним информацијама, у једном броју институција чији је 
оснивач Босна и Херцеговина истекао је мандат руководилаца и управних одбора. Да ли је то 
тачно? 

Молим да ми се достави списак институција чији је оснивач Босна и Херцеговина у 
којима је мандат именованих одговорних лица у управљачкој структури (руководиоци и 
управни одбори) истекао и када, као и имена тих лица, и одговор када ће оснивач покренути 
поступак избора нових чланова.“ 
 
Рифат Долић: 

1. Упућујем иницијативу Савјету министара за израду стратегије заштите економије и 
грађана БиХ од неконтролисаног раста цијена изазваног растом потрошње и цијена 
енергената на свјетском тржишту. 
 2. На који начин су у БиХ нормативно уређени финансирање и контрола финансирања 
вјерских заједница?“ 

 
Ремзија Кадрић: 

„Полазећи од констатације Управног одбора Савјета за имплементацију мира у БиХ, од 
25. јуна 2008. године, у којеме се наводи „да државни и ентитетски органи власти већ четири 
године не успијевају постићи споразум о првом циљу (располагање државном имовином) 
...тражим од Савјета министара да ми достави потпуну информацију у вези са овим 
питањем те о томе да ли има случајева кршења одредаба поменутих закона, и у којим 
случајевима и из којих разлога је било изузимања одређене државне имовине од забране 
привременог располагања њоме.“ 

 
Садик Бахтић: 

„Тражим од Савјета министара да ми одговори на сљедећа питања у вези са продајом 
монетарног злата које је посланик Златко Лагумџија у вријеме Алијансе продао и оштетио 
државни буџет за огромна средства: 

a) Желим да ми се одговори постоји ли одлука Савјета министара или Парламентарне 
скупштине Босне и Херцеговине о продаји монетарног злата које су наши преци 
стољећима мукотрпно сакупљали и чували у најсигурнијим трезорима банака? 

б)  Колика је продајна цијена државног злата и која је цијена у том периоду била на  
    свјетском тржишту јер по мојим поузданим информацијама злато је продато по доста  
    нижој цијени од тржишне, а након те штетне продаје држава Босна и Херцеговина је  
     дневно губила и по 12.000.000,00 долара? 
ц) Шта је Савјет министара у том периоду руководило да се ослободи резерви монетарног  
     злата и у шта су паре потрошене? 
д) Да ли је тачно да су се од продајне цијене злата државни и ентитетски врхови обавезали 
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     да ће најмање 10% средстава од продаје намијенити развоју и употријебити за  
     финансирање људских потенцијала, ново предузетничко друштво и за едукацију из  
    области информационих технологија, како би Лагумџија себи и својим пријатељима  
    отворио простор за убирање хонорара?“ 

 
Јован Тодоровић: 

„Када се могу очекивати грантови за финансирање пољопривреде и руралног развоја 
средстава из претприступних фондова Европске уније?“ 
 
Адем Хускић: 
 „Да ли је Министарство цивилних послова кренуло са активностима у правцу примјене 
Закона о спорту у БиХ, односно у израду подзаконских аката? Ако јесте, докле се дошло? Ако 
није, апелујем на Министарство да тај посао почне радити што прије, како би се ова важна 
друштвена дјелатност што квалитетније дефинисала и поставила на 'здраве ноге'. На ово 
питање током сједнице је одговорио министар цивилних послова Средоје Новић. 
 
Винко Зорић: 

 „Заједничкој комисији за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, 
азил и етику поднио је сљедећу иницијативу: 
 Влада ФБиХ донијела је Уредбу по којој носиоци одликовања (Златни љиљан, 
тролист...) и команданти до одређеног нивоа могу ићи у пријевремену и повлашћену пензију. 
Садржајно у тој одлуци нема ништа спорно у смислу ко и под којим условима може остварити 
то право. Споран је рок! Наиме, тај рок је истекао јер је било ограничено вријеме за 
подношење захтјева. Мишљења сам да стечена права не може нико одузети и желим да 
наведена Комисија испита ту одлуку (Уредбу) и да ми одговори крше ли се на тај начин 
људска права онима који су стекли те услове а нису у датом моменту поднијели захтјев? То 
право би требало бити трајно а право је онога ко га је стекао када ће и хоће ли га 
конзумирати.“  
 
Ад. – 3. Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о финансирању политичких 
              партија – предлагачи: посланици Шефик Џаферовић, Нико Лозанчић и  
              Милорад Живковић (друго читање) 
 
            Први замјеник предсједавајућег Дома, Бериз Белкић (у овом дијелу предсједавао 
сједници), у уводним напоменама за ову тачку дневног реда, поред осталог, подсјетио је да је 
на Проширеном колегијуму Дома изнесена примједба да амандмани посланика Јозе 
Крижановића нису разматрани у комисијској фази, иако су  благовремено поднесени али нису 
достављени надлежној комисији. Такође је рекао да је Момчило Новаковић приговорио што  
није позван на сједницу као подносилац амандмана.  Због наведеног, Проширени колегијум је 
оцијенио да би требало омогућити да Комисија размотри и амандмане Јозе Крижановића. 
 Шефик Џаферовић кратко је говорио у име предлагача закона. 

Приликом гласања, Дом се изјаснио о предлогу да се одгоди изјашњавање о 
Предлогу предметног закона и задужио Комисију за финансије и буџет да размотри 
амандмане посланика Јозе Крижановића и Дому достави нови извјештај о Предлогу 
закона.  
 Овај предлог усвојен је са 30 гласова ''за'' (Федерација БиХ 20, Република Српска 10) и 
два гласа ''уздржан''.  
 
Ад. – 4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о удружењима и фондацијама 
              Босне и Херцеговине (друго читање) 
 
 Бериз Белкић, први замјеник предсједавајућег, дао је краће уводне напомене. 
 Шефик Џаферовић говорио је у име надлежне комисије. 
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 Дом је једногласно – са 33 гласа ''за'' (Федерација БиХ 22, Република Српска 11), 
усвојио Закон о удружењима и фондацијама у предложеном тексту.  
 
Ад. – 5.  Предлог закона о заштити домаће производње у оквиру Споразума ЦЕФТА 

   - предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић (друго читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у расправи у оквиру ове тачке 
учествовали су: Бакир Изетбеговић, Селим Бешлагић, Момчило Новаковић, Славко Јовичић, 
Јерко Иванковић Лијановић, Бајазит Јашаревић, Мирко Околић, Сњежана Рајилић, Јозо 
Крижановић,  Азра Хаџиахметовић, Саво Ерић, Драго Калабић,  Шефик Џаферовић, Велимир 
Јукић и Нико Лозанчић.  
 У име Удружења пољопривредника БиХ говорио је Сеад Јелеч, а у име ресорног 
министарства замјеник министра Вилим Приморац. 
 Приликом гласања, Дом је усвојио закључке које је предложио Клуб СДА (прва три 
закључка) и један закључак који је предложио Мирко Околић (четврти закључак) у 
Записнику.  Закључци Клуба СДА усвојени су са 22 гласа ''за'' (Федерација БиХ 15, Република 
Српска седам), шест ''против'' и пет гласова ''уздржан'', а закључак Мирка Околића усвојен је 
са 21 гласом ''за'' (Федерација БиХ 11, Република Српска 10), једним ''против'' и 11 гласова 
''уздржан''. Усвојени су сљедећи заључци: 

1. Одгађа се изјашњавање о Закону о заштити домаће производње у оквиру 
Споразума ЦЕФТА, до краја године. 

2. Задужују се Савјет министара БиХ и надлежно министарство да до тада припреме 
свеобухватну анализу ефеката примјене ЦЕФТА-е и Споразума о стабилизацији и 
придруживању на вањскотрговински биланс БиХ,  

3. Задужује се Савјет министара БиХ да до краја године припреми евентуалне 
измјене и допуне законских прописа и подзаконских аката којима би се у 
новонасталим околностима олакшало привређивање босанскохерцеговачких 
привредних субјеката, са посебним акцентом на пољопривредне произвођаче.  

4. Евидентно је да је потписивањем Споразума ЦЕФТА и Споразума о 
стабилизацији и придруживању Европској унији значајно угрожена домаћа 
производња. Због тога се задужује Савјет министара БиХ да у што краћем року 
сачини стратегију за заштиту домаће производње по свим сегментима и достави је 
Дому на разматрање и усвајање.  

 
У расправи је посланик Сњежана Рајилић предложила један закључак,  који је током 

гласања, у одсуству Сњежане Рајилић, у име Клуба повукао Славко Јовичић.  
 

Ад. – 6.  Предлог закона о допунама Закона о управним споровима (друго читање) 
 

Послије уводних напомена предсједавајућег, у име надлежне комисије кратко је 
говорио Шефик Џаферовић. 

Приликом гласања, Закон је усвојен у предложеном тексту, са 28 гласова ''за'' 
(Федерација БиХ 17, Република Српска 11), а два посланика су се уздржала од гласања.  
 
Ад. – 7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одликовањима Босне 

       и Херцеговине –  предлагач: посланик Бериз Белкић (прво читање) 
 
            Послије уводних напомена предсједавајућег није  било расправе.  

Предлог закона у првом читању усвојен је са 29 гласова ''за'' (Федерација БиХ 21, 
Република Српска осам), три ''против'' и једним гласом ''уздржан''. 
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Ад. – 8. Предлог закона о престанку важења Закона о флашираним питким водама БиХ 
              (прво читање) 

 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у расправи је учествовао Селим 
Бешлагић. 
Са 30 гласова ''за'' (Федерација БиХ 19, Република Српска 11) и два гласа ''уздржан'', 

усвојен је Предлог закона у првом читању. 
 

Ад. – 9. Предлог закона о јавним путевима (прво читање) 
 

Послије уводних напомена предсједавајућег, министар саобраћаја и комуникација, 
Божо Љубић, поднио је Дому образложење Предлога закона. 

У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Мартин Рагуж, Хусеин Нанић, 
Бранко Докић, Халид Гењац, Екрем Ајановић, Шефик Џаферовић, Драго Калабић, Славко 
Матић, Адем Хускић и Селим Бешлагић. 

Приликом гласања, Предлог закона у првом читању није добио ентитетску већину. За 
је гласао 21 посланик (Федерација БиХ 18, Република Српска три), против три, уздржало се 
девет посланика. 

О Предлогу закона биће спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији. 
 
Ад. – 10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, 
                са Мишљењем Комисије за финансије и буџет 
                (предлагач: посланик Момчило Новаковић) 
 
       Предсједавајући Лозанчић поднио је уводне напомене о Предлогу закона и подсјетио 
посланике да Дом одлучује о Мишљењу Комисије које је негативно, тј. Комисија није 
прихватила предлог закона.  
 Садик Бахтић је образложио Мишљење Комисије. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Мирко Околић, Бранко Докић, 
Бајазит Јашаревић, Јозо Крижановић, Адем Хускић, Селим Бешлагић и Лазар Продановић. 
 Дом је усвојио Мишљење Комисије за финансије и буџет о Предлогу закона из ове 
тачке. За Мишљење је гласало 20 посланика (из Федерација БиХ 14, Републике Српске шест), 
12 против, један је био уздржан.  
 Предсједавајући Лозанчић констатовао је да је пао Предлог закона о измјенама и 
допунама Закона о порезу на додату вриједност.  
 
Ад. – 11. Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању текста Закона о Фискалном 
                савјету БиХ 
 
 Поводом Извјештаја дискутовао је Момчило Новаковић, а Велимир Јукић је говорио у 
име Заједничке комисије за усаглашавање текста Закона.  
 Дом је, са 23 гласа ''за'' (Федерација БиХ 16, Република Српска седам), три ''против'' и 
седам гласова ''уздржан'', усвојио Извјештај Заједничке комисије. 
 
Ад. – 12. Годишња платформа о обавјештајно-безбједносној политици 
                (подносилац: Предсједништво БиХ) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, о Платформи је дискутовао Мартин 
Рагуж. Мирко Околић говорио је у име надлежне Заједничке обавјештајно-безбједносне 
комисије за надзор над радом ОБА-е. 
 Платформа је усвојена са 27 гласова ''за'' (Федерација БиХ 16, Република Српска 11), 
шест посланика се уздржало. 
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Ад. – 13. Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета БиХ за 2007. годину 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у расправи о овој тачки учествовали су: 
Сњежана Рајилић, Рифат Долић,  Хусеин Нанић,  Шефик Џаферовић,  Момчило Новаковић, 
Мартин Рагуж, Екрем Ајановић, Азра Хаџиахметовић, Славко Јовичић, Шемсудин 
Мехмедовић. У име Високог судског и тужилачког савјета говорио је Милорад Новковић, 
предсједник тог савјета.  
 У расправи, закључке су предложили: Сњежана Рајилић у име Клуба СНСД-а, Рифат 
Долић, Хусеин Нанић и Момчило Новаковић. 
 Приликом гласања, Извјештај из ове тачке није добио ентитетску већину – за су 
гласала 22 посланика (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске три), против су гласала 
три, уздржало се девет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да ће се о Годишњем извјештају ВСТС-а БиХ за 2007. 
годину обавити усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 С обзиром на овакав исход гласања, Дом се није изјашњавао о предложеним 
закључцима, па ће се о њима гласати након поступка усаглашавања о Извјештају. 
 
 С обзиром да је сједница дуго трајала, предсједавајући је сазвао сједницу Колегијума у 
проширеном саставу ради консултација о даљем раду. Након консултација, предсједавајући је 
изнио предлог Проширеног колегијума – да се сједница у овом дијелу прекине и да се настави 
14. јула у 11 часова. Овај предлог је дао на гласање. 
 Са 31 гласом ''за'' (Федерација БиХ 12, Република Српска 11), два ''против'' и једним 
гласом ''уздржан'', усвојен је предлог Колегијума у проширеном саставу. 
 Први дио сједнице завршен је у 18.30 часова. 
 
 Наставак сједнице одржан је 14. јула 2008. године, с почетком у 11 часова. Присуствовала 
су 33 посланика. Одсуство су оправдали: Азра Алајбеговић, Адем Хускић, Мехмед 
Суљкановић, Милорад Живковић, Милица Марковић, Сњежана Рајилић, Јозо Крижановић, 
Мартин Рагуж и Сеад Јамакосмановић.  
 Из Савјета министара БиХ присуствовао је министар Божо Љубић, а из међународних 
организација представници ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, те невладиних организација Центри 
цивилних иницијатива и Хелсиншког комитета за људска права. 
 Сједници је присуствовао представник ЈПНИО Службени лист БиХ.  
 Настављен је рад на 14. тачки усвојеног дневног реда.  
 
Ад. – 14. Извјештај о раду и финансијском пословању Јавног предузећа Новинско- 
                издавачка организација Службени лист БиХ за 2007. годину 
 
 Предсједавајући Дома Нико Лозанчић дао је уводне напомене о овој тачки дневног 
реда. 
 Садик Бахтић говорио је у име надлежне Комисије за финансије и буџет.  

У расправи су учествовали: Селим Бешлагић, Драго Калабић, Лазар Продановић, 
Велимир Јукић,  Момчило Новаковић, Мирко Околић, Саво Ерић, Хусеин Нанић, Славко 
Јовичић, Ремзија Кадрић и Бакир Изетбеговић.  

Приликом гласања, Дом се прво изјаснио о закључцима Клуба СНСД-а у три тачке и 
закључцима Момчила Новаковића у двије тачке.  

О предлогу закључака Клуба СНСД-а спроведено је јединствено гласање. За је гласало 
13 (из Републике Српске девет, из Федерације БиХ четири), против 10, уздржало се 10 
посланика. Предсједавајући је констатовао да закључци нису добили ентитетску већину и да 
ће бити обављено усаглашавање у Колегијуму као комисији.  

Предложени закључци Клуба СНСД-а гласи: 
1. Задужује се Савјет министара БиХ да изради Предлог закона о Службеном листу БиХ и 

достави га у парламентарну процедуру у року од 60 дана, као и да ургентно ријеши 
питање правног статуса ЈПНИО Службени лист БиХ. 
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2. Задужује се Савјет министара БиХ да, поводом расправе о Извјештају о 

финансијском пословању ЈПНИО Службени лист БиХ за 2007. годину, као и 
предложених закључака Представничког дома, припреми свеобухватну анализу и 
донесе предлог свеобухватних мјера за рјешавање проблема у овој институцији и 
достави их Представничком дому у року од 60 дана. 

3. Задужује се руководство Службеног листа БиХ да уређивачку политику усклади са 
захтјевима корисника, чинећи овако значајно гласило функционалнијим.  
 
Момчило Новаковић је затражио да се о његовом предлогу закључака гласа 

појединачно.  
Закључак број 1. добио је 16 гласова (Федерација БиХ  седам, Република Српска 

девет), 15 посланаика гласало је против, два су се уздржала. Предсједавајући је констатовао да 
предлог овог закључка није добио ентитетску већину и да  ће бити обављено усаглашавање. 
Предложени закључак гласи: 

Обавезује се Савјет министара БиХ да уз извјештаје које доставља Парламентарној 
скупштини БиХ достави и писани став о тим извјештајима. 
 Други закључак посланика Новаковића није усвојен. За је гласало 13, против 17, 
уздржала су се три посланика. Закључак гласи:  
 „Одгађа се изјашњавање о Извјештају о раду и финансијском пословању ЈПНИО 
Службени лист БиХ за 2007. годину док менаџмент и управа Предузећа, те Савјет министара 
БиХ не доставе ставове у вези са примједбама изнесеним у расправи на сједници 
Представничког дома.“ 
 
 Затим је предсједавајући на гласање дао амандман који је Ремзија Кадрић поднио на 
закључке  у  Извјештају Комисије за финансије и буџет  а који гласи: 
„У првом реду бришу се ријечи: 'ријеши правни статус Службеног листа БиХ и'. За 
амандман је гласало 19 (Федерација БиХ 16, Република Српска три), против седам, уздржало 
се шест посланика. Предсједавајући је констатовао да ни амандман посланика Кадрића није 
добио ентитетску већину и да ће бити спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 Шефик Џаферовић изнио је став да треба одгодити гласање о Извјештају Службеног 
листа, као и о Извјештају надлежне комисије, док се не спроведе процедура о амандману на 
закључке Комисије.  
 Предсједавајући је констатовао да се одгађа изјашњавање о Извјештјау о раду и 
финансијском пословању ЈПНИО Службени лист БиХ за 2007. годину, са Извјештајем 
надлежне комисије, док се не спроведе процедура о амандману.  
 
Ад – 15. Именовање омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права Босне и  
               Херцеговине (предлог листе Ад хок комисије за именовање три омбудсмена   у  
               Институцију омбудсмена за људска права БиХ) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на процеудуру коју је спровела Ад 
хок комисија за избор омбудсмена, те на одредбе Закона о омбудсмену за људска права БиХ 
које се односе на именовање. Предсједавајући је обавијестио да је четврти кандидат са листе 
бошњачког народа, Енес Хашић, обавијестио Дом да повлачи своју кандидатуру за 
омбудсмена.  
 У расправи су учествовали: Рифат Долић, Бакир Изетбеговић, Драго Калабић,  Садик 
Ахметовић, Екрем Ајановић,  Шефик Џаферовић,  Денис Бећировић, Винко Зорић, Садик 
Бахтић, Славко Јовичић,  Бериз Белкић,  Бранко Докић,  Златко Лагумџија,  Халид Гењац, 
Саво Ерић и  Нико Лозанчић. 
             Предсједавајући Нико Лозанчић констатовао је да је у току расправе било више 
предога о којима су обављене консултације и на Проширеном колегијуму Дома, па је на 
гласање дао сљедеће предлоге:  
 Први предлог је био да се о предлогу Ад хок комисије обави тајно гласање. Овај 
предлог није усвојен. За је гласало 13, против 19, уздржао се један посланик. 



 11
 Други предлог је био да се, на основу предлога Ад хок комисије, сачини јединствена 
листа кандидата према броју бодова и да се тим редослиједом обави гласање. Ако овај 
предлог не буде усвојен, изјашњавање ће се извршити према предлогу Комисије, по 
редослиједу који је у Извјештају сачинила Комисија, рекао је предсједавајући, па је овај 
предлог дао на гласање.  
 За овај предлог гласало је 14, против 18, уздржао се један посланик.  
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен ни овај предлог, па да ће се гласати о 
листама које је сачинила Ад хок комисија, по редослиједу како је наведено у Извјештају 
Комисије.  
 Прво се гласало о листи кандидата из српског народа. 
 За првог кандидата из српског народа, Раду Кафеџић, гласало је 14 (Федерација БиХ 
13, Република Српска један), против 12, уздржало се шест посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да за ову кандидаткињу нема ентитетске већине, а 
Бранко Докић је изнио мишљење да у овом случају не би требало спроводити усаглашавање, 
већ да треба гласати о свим кандидатима, па именовати кандидата који добије највише 
гласова.  
 Предсједавајући Лозанчић је рекао да има тумачење секретара Дома, пошто је Законом 
прописано да се истовремено бирају три омбудсмена у Институцију омбудсмена,  да се може 
одгодити гласање о свим кандидатима док се не спроведе усаглашавање о овом кандидату. 
Предложио је да се направи пауза и обаве консултације. Затим је дао паузу.  
 
 Послије паузе предсједавајући је изнио став Проширеног колегијума да се гласање 
понови,  али ако и послије консултација у Проширеном колегијуму било који кандидат добије 
општу, а не добије ентитетску већину, гласање о осталим кандидатима ће се прекинути до 
завршетка процедуре усаглашавања. Затим је спроведено гласање, како слиједи: 
 Први кандидат са листе из српског народа, Рада Кафеџић – за гласало пет, против 21, 
уздржала се три посланика – није добила већину. 
 Други кандидат – Љубомир Сандић – за гласала 23 (Федерација БиХ 16, Република 
Српска седам), против пет, уздржала се два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Љубомир Сандић именован за омбудсмена из 
српског народа, и да се о осталим кандидатима са листе неће гласати. 
 
 Услиједило је гласање о кандидатима са листе из хрватског народа. 
 Први кандидат – Бранка Рагуз – за гласало шест, против 20, уздржан један посланик – 
није добила већину.  
 Други кандидат Иво Брадвица – за гласало седам, против 15, уздржалао се осам 
посланика – није добио већину. 
 Трећи кандидат – Жељка Клобучар – за гласала три, против 18, уздржало се шест 
посланика – није добила већину. 
 Четврти кандидат Мариофил Љубић – за гласала 24 (Федерација БиХ 16, Република 
Српска осам), против два, уздржала се четири посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да је Мариофил Љубић именован за омбудсмена из 
хрватског народа, па се о остала два кандидата неће гласати. 
            Затим је спроведено гласање о кандидатима  са листе из бошњачког народа. 
 Први кандидат – Јасминка Џумхур – за гласало пет, против 15, уздржало се десет 
посланика – није добила већину. 
 Други кандидат – Амира Крехић – за гласало пет, против 17, уздржало се осам 
посланика – није добила већину. 
 Трећи кандидат - Есад Мухибић – за гласало седам, против 16, уздржало се седам 
посланика – није добио већину 
 Четврти кандидат – Зијад Хасић – за гласало 10, против 11, уздржало се девет 
посланика – није добио већину 
 Пети кандидат - Емина Халиловић – за гласала 22 (Федерација БиХ 15, Република 
Српска седам), против пет, уздржала се два посланика. 
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 Предсједавајући је констатовао да је за омбудсмена из бошњачког народа именована 
Емина Халиловић. О остала три кандидата са листе није се гласало, као ни о кандидату из 
реда осталих.  
 
Ад. – 16. Предлог закључaка Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе  
                о тачки: ''Пословање Јавног РТВ сервиса Босне и Херцеговине и мјере за 
                превладавање стања утврђеног ревизорским извјештајима о финансијском  
                пословању Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину'' 
                 
            Послије уводних напомена предсједавајући Комисије за саобраћај и комуникације, 
Бранко Докић, укратко је образложио предлог закључака које је Комисија поднијела Дому на 
усвајање. 

У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Момчило Новаковић, 
Велимир Јукић, Славко Јовичић,  Селим Бешлагић, Денис Бећировић,  Драго Калабић,  Садик 
Бахтић,  Мирко Околић и Бранко Докић.  

Приликом гласања, Дом се прво изјаснио о предлогу Момчила Новаковића да се 
појединачно гласа о предлозима закључака Комисије. Предлог је усвојен са 23 гласа ''за'' 
(Федерација БиХ 16, Република Српска седам), пет ''против'' и два  гласа ''уздржан''.  

Већином гласова и довољном ентитетском већином, усвојени су закључци Комисије, 
осим закључка број 4, који гласи: 

„4. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета министара 
БиХ да настави плаћати закуп сателита и да интервентно обезбиједи средства за потребе 
Јавног РТВ сервиса БиХ на основу чланства у међународним асоцијацијама.“ Овај закључак 
није добио ентитетску већину - за гласало 15 (Федерација БиХ 12, Република Српска три), 
против четири, уздржало се седам посланика. Према томе, о овом закључку слиједи 
усаглашавање у Колегијуму као комисији. 

Послије гласања о закључцима Комисије, Дом се изјаснио о закључцима предложеним 
у расправи, како слиједи: 

- закључак Јерка Иванковића Лијановића, који гласи: 
„Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 90 дана уради ребаланс буџета 

институција БиХ у којем ће предвидјети 10.000.000 КМ неповратних средстава за потребе 
Јавног РТВ сервиса БиХ.“ Закључак није добио ентитетску вћеину па ће бити спроведено 
усаглашавање у Колегијуму као комисији. 
За је гласао 21 (Федерација БиХ 18, Република Српска три), против 12 посланика.  
 
 Закључак који је предложио Мирко Околић није усвојен. За гласало шест, против 21, 
уздржао се један посланика. Предложени закључак гласи:  
 „На основу члана 29. став 1. и члана 30. ст. 3. и 4. потребно је формирати привремену 
комисију која би, уз ангажовање стручњака, предложила превазилажење проблема у 
пословању Јавног РТВ сервиса по свим основама.“  
 Према изнесеном, Дом је у оквиру ове тачке усвојио сљедеће 
 

З А К Љ У Ч К Е 
1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ информисан је о садржају 

документа ''Стање и план консолидације пословања БХРТ-а'', те задужује Управни 
одбор БХРТ-а да у трећем кварталу 2008. године достави Парламентарној скупштини 
БиХ извјештај о ефектима предузетих мјера у вези са ревизорским извјештајима и о 
програму мјера за дугорочну финансијску стабилизацију БХРТ-а. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ залаже се за законито и стабилно 
пословање БХРТ-а и снажно подржава истинито, потпуно, непристрасно, праведно и 
благовремено информирање јавности о свим догађајима у Босни и Херцеговини те за 
остваривање права на информирање јавности, равноправно на језицима који су у 
службеној употреби у Босни и Херцеговини, у складу са међународним и европским 
прописима и стандардима, као и одредбама Устава БиХ. 
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3. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора 

Јавног РТВ система БиХ, као и Управног одбора и руководства БХРТ-а да искористе 
све законске могућности да од ентитетских емитера наплате потраживања БХРТ-а по 
свим основама. 

4. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева да Управни одбор и 
руководство БХРТ-а рационализирају пословање и искористе све унутрашње резерве 
које могу довести до финансијске консолидације, те да се спроведу све препоруке 
Канцеларије за ревизију институција БиХ. 

5. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ даје пуну подршку техничко-
технолошкој обнови Јавног РТВ система БиХ  и позива надлежне институције у Босни 
и Херцеговини да му помогну у процесу преласка са аналогне на дигиталну телевизију. 

6. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора Јавног 
РТВ система БиХ  и  Управног одбора БХРТ-а да, у складу са уставном одредбом о 
конститутивности народа и равноправности Срба, Хрвата, Бошњака и осталих у Босни 
и Херцеговини, што прије предложи програм мјера за успостављање избалансиране 
националне заступљености руководећег, уредничког и новинарског кадра у 
цјелокупном Јавном РТВ систему БиХ. 

7. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева од Управног одбора и 
руководства БХРТ-а хитне унутрашње и финансијске, технолошке, кадровске и 
програмске реформе које би се биле спроведене прије успостављања Корпорације 
јавних РТВ сервиса, у складу са Планом реструктурирања из 2004. године, Законом о 
Јавном РТВ сервису БиХ и другим могућностима које стоје на располагању, а  у складу 
са стандардима и препорукама Европске уније.  

8. Идући у сусрет успостављању Корпорације, задужују се Управни одбор БХРТ-а и 
Управни одбор Јавног РТВ система БиХ да, у складу са чл. 12. и 29. Закона о Јавном 
РТВ систему БиХ, дефинишу организациону, технолошку и производну улогу 
организационих јединица у Сарајеву, Бањалуци и Мостару те број запослених у свакој 
од њих. 

9. Задужују се Управни одбор БХРТ-а и Управни одбор Јавног РТВ система БиХ да, 
најкасније до краја јула 2008.године, предузму све радње у складу са постојећим 
законима с циљем обезбјеђења адекватних услова на тржишту маркетиншких услуга 
Босне и Херцеговине и да Управни одбор БХРТ-а о томе информише Представнички 
дом Парламентарне скупштине БиХ најкасније до краја августа 2008.године.  

 
Ад. – 17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање  споразума о  
                предлогу закључка посланика Садика Ахметовића са 31. сједнице Дома (у вези  
                са сазивањем сједнице Савјета министара БиХ ради разматрања Захтјева  
                децертификованих полицајаца) 
 
 Предсједавајући је подсјетио је у Колегијуму спроведено усаглашавање и да нема 
сагласности о предлогу закључка Садика Ахметовића.  
 У другом кругу гласања закључак је усвојен – за гласало 25, против пет, при чему је из 
Републике Српске против гласало пет, што је мање од двије трећине из ентитета. Према томе, 
усвојен је сљедећи 
                                                              З А К Љ У Ч А К 
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет министара БиХ да 
хитно сазове сједницу с циљем разматрања захтјева децертификованих полицајаца, те 
да га о томе обавијести.  

 
Ад.  – 18. Избор члана Високог судског и тужилачког савјета, у складу 
                 са чланом 8. Закона о ВСТС-у 

 
 Предсједавајући Лозанчић поднио је уводне напомене о овој тачки, у којим је, поред 
осталог, подсјетио посланике на материјал који је у вези са овом тачком доставио Високи 
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судски и тужилачки савјет БиХ. Рекао је да је први замјеник предсједавајућег, Бериз Белкић, 
у припреми за ову сједницу предложио да се за члана ВСТС-а изабере Захид Ковач, 
досадашњи члан тог савјета. 
 Бериз Белкић је укратко образложио предлог.  
 Других предлога није било. 
 Приликом гласања Дом је, са 26 гласова ''за'' (Федерација БиХ 19, Република Српска 
седам) и шест гласова ''уздржан'', за члана Високог судског и тужилачког савјета изабрао 
Захида Ковача. 
 
Ад. – 19. Захтјев Заједничке комисије за административне послове за разматрање 
                Предлога одлуке о измјенама Одлуке о оранизацији Секретаријата 
                Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине по хитном поступку 
 
 Није било расправе у оквиру ове тачке.  
 Приликом гласања, Дом је усвојио захвјев за хитни поступак (за гласало 29 – 
Федерација БиХ 19, Република Српска 10), два посланика су се уздржала. Затим је, са 32 гласа 
''за'' (Федерација БиХ 21, Република Српска 11) и једним гласом ''уздржан'', усвојена Одлука о 
измјенама Одлуке о организацији Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ.  
 
Ад. – 20. Промјене у чланству комисија Дома, заједничких комисија оба дома и  
                делегација ПСБиХ (предлагачи: клубови посланика) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на предлоге клубова, као и да је 
Клуб Странке за БиХ повукао свој предлог након примједбе да би се усвајањем њиховог 
предлога пореметила ентитетска заступљеност у комисији. 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања донесене су сљедеће одлуке: 

• Мирјана Малић именована је за члана Заједничке комисије за људска права, права 
дјетета, младе, имиграцију, избјеглице и азил, умјесто Дениса Бећировића,  

• Салко Соколовић именован је за члана Заједничке комисије за административне 
послове, умјесто Садика Ахметовића, и 

• Саво Ерић именован је за члана Делегације Парламентарне скупштине у ИПУ-у, 
умјесто Момчила Новаковића.  

Обављено је јединствено гласање – за гласало 29 (Федерација БиХ 18, Република Српска 11), 
уздржала се два посланика.  
 
Ад. – 21. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома за усаглашавање 
                текста Закона о јединственом матичном броју 
 
 Није било расправе.  
 У Заједничку комисију, са 29 гласова ''за'' (Федерација БиХ 18, Република Српска 11), 
једним ''против'' и једним гласом ''уздржан'', именовани су: Саво Ерић, Винко Зорић и Рифат 
Долић. 
 
 
 
 
 
Ад. – 22. Предлог резолуције о осуди комунистичких режима 
                (подносилац: посланик Момчило Новаковић) 
                
             Послије уводних напомена предсједавајућег, Момчило Новаковић поднио је 
образложење Резолуције.  
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 У расправи су учествовали: Селим Бешлагић,  Садик Бахтић,  Бакир Изетбеговић,  
Азра Хаџиахметовић, Екрем Ајановић, Денис Бећировић, Винко Зорић, Бранко Докић, Лазар 
Продановић, Драго Калабић, Јерко Иванковић Лијановић, Момчило Новаковић, Славко 
Јовичић, Мирко Околић, Садик Ахметовић и Ремзија Кадрић. 
 Резолуција није усвојена. За је гласало осам, против осам, уздржало се 17 посланика.  
 
Ад. – 23. Предлог закључка  посланика Рифата Долића  о изради и подношењу 
                информације Савјета министара БиХ о стању и статусу имовине државе, фирми  
                и грађана БиХ у земљама насталим  распадом бивше  СФРЈ, са планом 
                активности на њеној заштити и преузимању од стране легалних власника 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, Рифат Долић је укратко образложио 
предлог овог закључка.  
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, са 26 гласова ''за'' (Федерација БиХ 19, Република Српска седам) и 
пет гласова ''уздржан'', усвојен је сљедећи закључак: 

Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана припреми и 
Представничком дому на расправу достави информацију о стању и статусу имовине 
државе, фирми и грађана БиХ у земљама насталим распадом бивше СФРЈ, са планом 
активности на њеној заштити и преузимању од стране легалних власника.  
 
Ад. – 24. Давање сагласности за ратификацију: 

а)   Програма финансијске сарадње између Савјета министара  Босне и Херцеговине     
       и Министарства индустрије, туризма и трговине Краљевине Шпаније, 
б)   Споразума између Савјета  министара Босне и Херцеговине и Владе Републике  
      Македоније о сарадњи у заштити од природних и других катастрофа, 
ц)   Меморандума о разумијевању између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
       Владе Канаде – Канадски пројекат за младе и здравље на Балкану, 
д)   Меморандума о разумијевању између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
       Владе Канаде – Канадски пројекат у примарној здравственој заштити на Балкану, 
е)  Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о  
     финансирању реконструкције и обнове фасаде зграде Парламентарне  
     скупштине БиХ 

 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је надлежна комисија дала 
позитивно мишљење о материјалима из ове тачке.  
 Није било расправе.  
 Са 28 гласова ''за'' (Федерација БиХ 19, Република Српска девет) и два ''против'', 
усвојен је предлог да се спроведе јединствено гласање. Дом је једногласно (31 посланик- 
Федерација БиХ 20, Република Српска 11) дао сагласност за ратификацију свих аката из ове 
тачке. 
    Овим је реализован дневни ред 32. сједнице.  

Сједница је завршена  у 20.05 часова.                
 
Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 

   
               СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                               ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
      Бранка Тодоровић                                                           Нико Лозанчић 
              


